
Zápis
z 31. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 25. 3. 2021

Místo konání: realizováno přes MS Teams
Čas konání: 14:00 – 16:25
Přítomní:
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Hlinka, doc. Fuis a

Ing. Bednář, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 30. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2021
5. Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2020
6. Předložení Analytických podkladů pro výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za rok 2020
7. Schválení finanční prostředků na rekonstrukci zázemí budovy A5
8. Předložení Časového plánu akademického roku 2021/2022
9. Předložení Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI VUT
10. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
11. Schválení termínu a programu příštího zasedání
12. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Představení přizvaných účastníků jednání

Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany prof. Křupku, doc. Hlinku, doc. Fuise a Ing. Bednáře a
tajemníka Ing. Tesaře. Zasedání se dále zúčastnili někteří z nově zvolených senátorů.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh skrutátorů: doc. Klimeš, Ing. Houfek
Hlasování: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 2
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 30. řádného zasedání, plnění
usnesení

Na základě požadavku doc. Roupce byl do programu ještě zařazen bod “Předložení Dodatku č. 2 k
Jednacímu řádu AS FSI VUT” (návrh na předložení dodatku vznesl doc. Roupec jako člen AS FSI,
nikoliv jako předseda legislativní komise).
Usnesení: AS FSI schvaluje upravený program 31. řádného zasedání.
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

Na dotaz Ing. Kosové ohledně zveřejňování zápisu, který ještě není schválen AS, odpověděl
doc. Roupec - pokud by zápis byl zveřejněn až po schválení AS, nebyla by dodržena lhůta pro jeho
zveřejnění, která je dle čl. 10 VŘ AS FSI 21 dnů po ukončení zasedání.
Kontrola zápisu z 30. řádného zasedání.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 30. řádného zasedání ze dne 25. 2. 2021.
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 5

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- 11. 3. proběhl online Den firem.
- V Apollu jsou zveřejňovány statistiky testování (proběhlo 1200 samotestů, které odhalily 4

pozitivní zaměstnance).
- Na webu fakulty probíhají náborové kampaně.
- V hodnocení QS Ranking se fakulta posunula o 50 příček a je na 251. - 300. místě ve světě a 2.

v ČR.
prof. Křupka:
- Stejně jako minulý rok budou stipendia doktorandů 4. ročníku automaticky prodloužená o 6

měsíců.

Prof. Štětina:
- Proběhla dvě zasedání AS VUT. Na prvním byl schválen Strategický záměr, na druhém zasedání

byla schválena Pravidla rozdělení finančních prostředků. V ukazateli A došlo k 20% nárůstu, pro
FSI to dle odhadu prof. Štětina znamená cca 10 mil. V ukazateli K došlo k několika upřesněním.
K zásadní změně došlo v DKRVO.

- Senátoři dále diskutovali o zveřejňování komentářů ve studentské anketě.
RNDr. Popela:
- RVŠ:

- Byly rozporovány navržené změny k novele VŠ zákona (snaha oslabit zpětné vazby vůči
NAÚ a oslabit vliv studentů).

- Je připomínkovaná novela zák. 130.
- Proběhla diskuze Vědecké komise RVŠ k mezinárodnímu evaluačnímu  panelu.
- Většinové stanovisko předsedů akademických senátů k zák. 188: bude respektováno

skutečné ukončení nouzového stavu 14. 2.
- AS VUT: byly doplněny informace prof. Štětiny. Další informace budou zaslány po zasedání

mailem.
doc. Roupec:
- doplnil informace ohledně studentské ankety.
- Na žádost členů RVŠ se doc. Roupec stal členem komise pro VŠ vojenské a policejní.

Ing. Konečná:
- SK AS VUT jednala s kvestorem VUT ohledně doktorských stipendií (prodloužení o 6 měsíců) a

dále se zabývá studentskou anketou a zveřejňováním informací.
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ad 4) Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2021

Pan děkan informoval senátory o změnách, ke kterým v pravidlech došlo po jejich projednání finanční
komisí (jednalo se především o výpočet započitatelných hodin).
Prof. Štětina uvedl, že FK se pravidly zabývala na několika zasedáních a většinou hlasů je doporučuje
ke schválení (pro: 16 proti: 1 zdržel se: 1).

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství
Vysokého učení technického v Brně pro rok 2021 ve znění ze dne 23. 3. 2021.
Hlasování: pro: 24 proti: 1 zdržel se: 2

ad 5) Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2020

ad 6) Předložení Analytických podkladů pro výroční zprávu o hospodaření FSI VUT za
rok 2020

K oběma dokumentům podal vysvětlení pan tajemník. Rozpočet fakulty na normativních zdrojích má v
posledních letech rostoucí charakter. Růst se projevuje i z hlediska nákladů a výnosů, lehký pokles
vykázala pouze doplňková činnost. Co se týče stavu fondů, drobně poklesl stipendijní fond. Ohledně
plánovaných centrálních nákupů došlo k propadu pouze v souvislosti s náklady týkající se
epidemiologické situace.
Prof. Štětina uvedl, že FK se dokumenty bude zabývat, jednání je plánováno na 8. 4.

ad 7) Schválení finanční prostředků na rekonstrukci zázemí budovy A5

V souvislosti s plánovanou rekonstrukcí budov A2, A3 a A4 je třeba vyřešit náhradní prostory pro
zaměstnance facility managementu. Vedení fakulty plánuje využít suterénní plochy budovy A5. Pan
tajemník seznámil senátory s popisem rekonstrukce a plánovanými náklady.

Usnesení: AS FSI se seznámil s plánem rekonstrukce zázemí budovy A5 a vzal na vědomí
předpokládané finanční náklady.
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0

ad 8) Předložení Časového plánu akademického roku 2021/2022

Proděkan Bednář uvedl, že v časovém plánu oproti minulým letům nejsou uvedeny imatrikulace,
pravděpodobně proběhnou stejně jako tento rok elektronicky. Požadavek zařazení volného týdne mezi
zimním a letním semestrem byl předložen prorektoru Doupovcovi, který vyzval k vyjádření i ostatní
fakulty. Vedení nezvažuje s ohledem na propojení výuky, příjezdu studentů Erasmus+ apod. možnost
požádat o výjimku pouze pro FSI.
Pan děkan informoval, že s prorektorem Doupovcem osobně jednal a vysvětlil důvody požadavku
členů AO FSI na zařazení volného týdne.

ad 9) Předložení Dodatku č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI VUT

Návrhem doc. Roupce se zabývala i legislativní komise, jejíž členové však nezaujali většinové
souhlasné stanovisko. Předmětem úpravy je čl. 11, odst. 1 (přidáno “nebo osoba svolávající”) a 2
(přidáno “čl. 1, čl. 2 a”), touto změnou by bylo ošetřeno i svolání ustavujícího zasedání distančním
způsobem.
Pan děkan uvedl, že k předložené  změně nemá žádné zásadní námitky.
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RNDr. Dvořák vznesl připomínky formálního charakteru, tyto budou předmětem dalších jednání k
předloženému dokumentu.

ad 10) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

Proběhlo výběrové řízení na LPTP - OA
zástupce: Mgr. Hoderová
Hlasování: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 0
V dalším období proběhnou následující výběrová řízení:
ÚPI - OA + VaV
zástupce: RNDr. Popela, náhradník: doc. Matoušek
Hlasování: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 0
EÚ - VaV
zástupce: doc. Žák, náhradník: doc. Blecha
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 2
ÚFI - senior researcher
zástupce: doc. Blecha, náhradník: doc. Klimeš
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 2

ad 11) Schválení termínu a programu příštího zasedání

Návrh termínu 32. řádného zasedání je čtvrtek 22. 4. 2021.
Program:
- Výroční zpráva o hospodaření
- Rozdělení finančních prostředků - předložení
- Aktualizace Plánu realizace strategického záměru
- Konečné projednání Časového plánu
- Výroční zpráva o činnosti
- Zpráva o hodnocení výuky za ZS 20/21
- Dodatek č. 2 k Jednacímu řádu AS FSI

Usnesení: AS FSI schvaluje termín 32. řádného zasedání na 22. 4. 2021 a návrh předběžného
programu.
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0

ad 12) Různé

Senátoři se v diskuzi vrátili k Časovému plánu, prof. Spousta předložil k vyjádření návrh usnesení, po
diskuzi se senátoři shodli na následujícím znění:

Usnesení: AS FSI žádá AS VUT, aby se při přípravě a projednávání časového plánu studia
akademického roku 2021/2022 obrátil na vedení VUT s žádostí umožnit fakultám/součástem zařadit
mezi konec zkouškového období zimního semestru a začátek semestru letního jednotýdenní
přestávku. Toto období by bylo využito k vítané revitalizaci v zimním semestru použitých pedagogů, na
které je kladeno čím dál více povinností a nároků spojených se zvládáním on-line výuky a zkoušení.
Také by se tím velmi zefektivnil proces tvorby fakultních rozvrhů (a tím i využití výukových místností),
protože již budou známy počty ve studiu pokračujících studentů, což současné časové plány
neumožňují.
Hlasování: pro: 18 proti: 2 zdržel se: 3
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Na závěr pan děkan odprezentoval grafické znázornění srovnání výkonů univerzit.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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